
                   AKADEMICKÝ SENÁT  
 SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ 

 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 

 

 

Zápis z 333.  zasedání konaného dne 7. 3. 2023  

 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Dr. Chmielová, Dr. Kamrádová, Dr. Kocourková, Dr. 

Koštuříková, Dr. Matula, Dr. Radek, Dr. Sedlář, Dr. Skalná, Dr. Stoklasa, Dr. 

Szarowská, Dr. Urbanec, Dr. Vojtal, Dr. Vomlela, G. Baranová, V. Blahutová, 

Bc. Fiala, Bc. Foltisová, Bc. Pecinová, S. Půčková, D. Pohlodko, T. Stanovský, 

A. Střížová, T. Velčovská 

Omluveni/neomluveni 

senátoři 

K. Smolková (neoml.) 

Hosté Doc. Tuleja, Doc. Gongol, Doc. Weiss 

 
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 

2. Personální záležitosti 

a) Představení členů Akademického senátu SU 

b) Volba předsedy a místopředsedů Akademického senátu SU 

c) Návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 

d) Návrh na rozšíření Vědecké rady Matematického ústavu 

3. Studijní záležitosti 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 

2023/2024 – 2. kolo přijímacího řízení 

4. Různé 

a) Odborné komise 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 

 

Sedlář: Přivítal všechny nové senátory. Sdělil, že je přítomno 24 členů senátu a prohlásil senát za 

usnášeníschopný. 

 

Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  

333.  zasedání AS SU. 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

24    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 
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Ad 2) Personální záležitosti 

 

Sedlář: Požádal o krátké představení každého senátora. 

Všichni se krátce představili. 

 

a) Volba předsedy a místopředsedů AS SU 

 

Sedlář: Konstatoval, že je nutné zvolit volební komisi a požádal o návrhy na její členy. 

 

Navrženi byli: 

Sabina Půčková 

Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 

Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 

 

Všichni s kandidaturou souhlasili. 

 

Senátoři se dohodli na hlasování aklamací. 

 

Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi ve složení: 

Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 

Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 

Sabina Půčková 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

24    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Komise si zvolila za předsedkyni Ing. Ivanu Koštuříkovou, Ph,D. 

 

Koštuříková: Požádala o návrhy kandidátů na předsedu AS SU na volební období 2023-2026. 

 

Navrženi byli: 

RNDr. Vladimír Sedlář, CSc. 

Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

 

Oba kandidáti s kandidaturou souhlasili. 

 

Byla vyhlášena přestávka na 10 minut k přípravě volebních lístků. 

 

Koštuříková: Popsala způsob volby. 

 

Koštuříková: Sdělila výsledky  volby. 

 

Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil na volební období 2023 – 2026 

za předsedkyni AS SU Ing. Lucii Kamrádovou, Ph.D. 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

21    3    0 
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Usnesení bylo přijato. 

 

b) Volba místopředsedů AS SU 

 

Členové senátu se dohodli, že pro tyto volby bude zachována stávající volební komise. 

 

Koštuříková: Požádala o návrhy kandidátů na místopředsedu a zároveň předsedu komory 

akademických pracovníků a také předsedu studentské komory AS SU na volební období 2023-2026 

 

Navrženi byli (komora akademických pracovníků): 

Ing. Irena Szarowská, Ph.D., MPA 

 

Kandidátka s kandidaturou souhlasila. 

 

Navrženi byli (studentská komora): 

Bc. Matěj Fiala 

 

 

Koštuříková: Popsala způsob volby. 

 

Koštuříková: sdělila výsledek volby. 

 

Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil na volební období 2023 – 2026 

za místopředsedkyni Senátu a předsedkyni komory akademických pracovníků Ing. Irenu Szarowskou, 

Ph.D., MPA 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

13    1    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil na volební období 2023 – 2026 

za místopředsedu Senátu a předsedu studentské komory Bc. Matěje Fialu 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

10    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Jednání AS SU opustily Tereza Velčovská a Viktorie Blahutová. Nyní je přítomno 22 členů senátu. 

 

 

c) Návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 

 

Rektor: Krátce se představil, jeho působiště je na OPF. Vyslovil přání, že snad všechny sliby budou 

naplněny. Konstatoval, že jeho prohlášení je možné si stáhnout na stránkách AS SU. 
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Dále informoval, že ve skladbě prorektorů nedošlo k žádné změně oproti původnímu návrhu při 

představování kandidáta na rektora. 

 

Prorektorem pro strategii komunikaci je navržen emeritní rektor doc. Ing. Pavel Tuleja., Ph.D. 

 

Tuleja: Krátce se představil.  

 

Prorektorkou pro studijní a sociální záležitosti je navržena doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 

 

Weiss: Krátce se představila. Sdělila, že byla členkou Akademického senátu SU. Bude se starat o 

vzdělávání a studijní záležitosti.  

 

Rektor: Sdělil, že jako prioritu vnímá rozjetí rozvojového centra směrem k zaměstnancům. Např. 

rozvoj po osobnostní, didaktické, jazykové stránce. 

Omluvil zbylé dva prorektory z jejich nepřítomnosti z důvodu nemoci a plánované dovolené 

 

Prorektorem pro rozvoj je navržen Doc. RNDr. Gabriel Török, Ph.D. 

Prorektor pro vědu a výzkum je navržen prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D. 

  

Rektor: Doplnil, že každý prorektor dostal za úkol svolávat pravidelná jednání s děkany a proděkany.  

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 

 

Návrh usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere se souhlasem na 

vědomí návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

22    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

d) Návrh na rozšíření Vědecké rady Matematického ústavu 

 

Sedlář: Konstatoval, že prof. Hilscher má velmi dobré reference. Již za studií se věnoval vědě na velmi 

vysoké úrovni. CV je v angličtině, ale to je na matematice zvykem. 

 

Kamrádová: Konstatovala, o rozšíření se musí hlasovat tajně, ale vzhledem k tomu, že se jedná o 

jednoho kandidáta, je možné hlasovat veřejně. 

 

Všichni senátoři se shodli na veřejném hlasování. 

 

Návrh usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na 

rozšíření Vědecké rady Matematického ústavu v Opavě o prof. RNDr. Romana Šimona 

Hilschera, DSc. 
 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

22    0    0 
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Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 3) Studijní záležitosti 

 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 

2023/2024 – 2. kolo přijímacího řízení 

 

Sedlář: Konstatoval, že Matematický ústav nemá akademický senát, proto je nutné schvalovat 

materiály ve velkém senátu.  

2. kolo přijímacích zkoušek se liší pouze v datech. 1. kolo již bylo schváleno. 

 

Diskuze: 

Nikdo neměl žádné dotazy. 

 

Návrh usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky  

pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2023/2024  

– 2. kolo přijímacího řízení 

 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

22    0    0 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Různé 

 

a) Odborné komise 

 

Kamrádová: Konstatovala, že AS SU měl dosud 4 komise – ekonomickou, legislativní, pro studijní a 

sociální záležitosti a pro strategii a rozvoj. Bylo zvykem, že každý člen senátu byl členem nějaké 

komise. Navrhla projednat na příštím zasedání AS SU a zvážit, zda je nutné mít zřízeny všechny 

komise. 

 

Koštuříková: Konstatovala, že důležitá bude komise pro studijní a sociální záležitosti a komise 

ekonomická i vzhledem k chystané změně vysokoškolského zákona. Co se týče komise pro strategii a 

rozvoj, ta fungovala. Nicméně komise legislativní, i s ohledem na přítomnosti univerzitní právničky, 

kdy všechny materiály vyžadují stanovisko právníka, je na zvážení, zda ji potřebujeme.  

 

Fiala: Navrhl komisi ekonomickou a komisi pro strategii a rozvoj spojit a přejmenovat na komisi pro 

ekonomické a legislativní záležitosti. 

 

Szarowská: Nemyslí si, že je vhodné rozšiřovat názvy komisí. Vždy je požadováno vyjádření 

právničky, nemyslí se, že je nutné tuto komisi zřizovat. 

  

Kamrádová: Požádala senátory, aby se zamysleli, kdo by v které komise byl případně zapojen. 
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Koštuříková: Požádala, aby pokud možno se členové senátu rozptýlili do různých komisí, ne podle 

jednotlivých součástí a jejich zaměření. 

 

b)  

 

Kamrádová: Požádala do příště o zvážení a případné vyjádření se k funkci tajemníka senátu. Domnívá 

se, že se jedná o funkci důležitou a přínosnou. 

 

Fiala: Konstatoval, že na fakultě je tato funkce hodně využívaná, tajemník umisťuje informace na web 

apod. V minulém senátu byla dr. Majerová, ale ta funkce se moc nevyužívala. Sdělil, že je rozhodně 

pro zvolení tajemníka. 

 

Chmielová: Požádala, aby bylo ujasněno, co vlastně obnáší funkce tajemníka. 

 

Kamrádová: Konstatovala, že do příštího jednání nadefinuje, co by měl tajemník dělat a bude 

předmětem diskuze. 

 

c)   

 

Sedlář: Navrhl pozvat na některé z příštích jednání ombudsmana. 

  

d)  

 

Rektor: Požádal senátory, že s funkčním obdobím rektora skončila také Rada pro vnitřní hodnocení, 

Etická komise a Vědecká rada SU. Je nutné tato grémia co nejdříve na nominovat nově, obzvláště 

Vědeckou radu. Požádal o svolání mimořádného zasedání AS SU. Vědeckou radu by rád svolal  

18. dubna 2023. 

Členové senátu se dohodli předběžně na termínu 21. 3. 2023 ve 13 hodin v Opavě.  

 
e)  

 

Kamrádová: Konstatovala, že byl zpracován také harmonogram jednání na rok 2023. Bude rozeslán 

senátorům emailem a umístěn na intranetu. 

 

Szarowská: Požádala, aby hybridní forma jednání se stala plnohodnotnou formou jednání a také, aby 

bylo pravidlem 2x jednání v Opavě a jednou v Karviné, aby nedocházelo ke změnám.  

 

Stoklasa: Vznesl dotaz, že ví, že se příště zúčastnit zasedání nemůže, zda je možné využít hybridní 

formu jednání. 

 

Kamrádová: Sdělila, že je možné se účastnit hybridně není však možné hlasovat. 

  

Rektor: Sdělil, že je možné hlasovat tajně, ale všichni musí mít k dispozici telefon nebo počítač. 

 

Fiala: Konstatoval, že malý senát běžně zasedá hybridně a hlasuje o věcech, o kterých se nemusí 

hlasovat tajně. V případě tajné volby hlasují pouze přítomní. 

 

Kamrádová: Konstatovala, že je nutné stanovit nějaká pravidla. 
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Szarowská: Sdělila, že je dostatečné bude v zápisu uvést, že senát s touto formou souhlasí. 

 

Sedlář: Konstatoval, že jsme vázáni Jednacím řádem akademického senátu. A pokud to tam není, tak 

je nutné to tam doplnit. 

 

Rektor: Informoval, že obecně, aby kolektivní orgány mohly zasedat online, je doplněno ve Statutu 

SU. Není potřeba to nikam doplňovat a je možné to využít. Statut SU, odstavec 13 a). 

 

Tuleja: Doplnil, že poslední jednání RVH neprobíhala jinak, než hybridní formou. 

 

f)  

Rektor: Nabídl možnost zapojení se do života Slezské univerzity, a ten cíl je takový, aby do řízení 

odpovědnosti a spolupráce bylo zapojeno více lidí. Nehovořil o jménech, je jedno v jaké oblasti, ale 

tuto možnost senátu nabízí. Nejen, že senát něco odhlasuje, ale aby byl součástí toho, co se na 

univerzitě děje. Je zde 11 nových členů, spousta z vás jsou zkušení, ale domnívá se, že bude důležité 

se lépe seznámit a orientovat v předpisech, ve strategických dokumentech. Navrhl zajištění např. 

výjezdního zasedání, kde je možné se bavit o způsobu rozdělování kompetencí, zajistit případně 

nějaké odborné vystoupení. 

  

Szarowská: Konstatovala, že se by bylo vhodné pro fungování vytvořit team, kam by měli všichni 

přístup, který by byl využit pro  případnou diskuzi, co, kdy, kde. Např. využít skupinu ASSU v MS 

Teams. 

 

Kamrádová: Poděkovala dr. Sedlářovi za vedení AS SU v předchozím funkčním období.  

 

Příští jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě proběhne dne 11. dubna 2023  

od 13 hodin v Opavě. 

 

Zapsala:  Zuzana Moravcová 

 

Viděl:   Ing. Irena Szarowská, Ph.D., MPA 

  Bc. Matěj Fiala 

 

Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
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U S N E S E N Í 

 

z 333. zasedání AS SU  

konaného dne 7. 3. 2023 

 

Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 333. zasedání 

Akademického senátu v Opavě 

Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi ve složení: 

Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 

Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 

Sabina Půčková 

Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil na volební období 2023 – 

2026 za předsedkyni AS SU Ing. Lucii Kamrádovou, Ph.D. 

Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil na volební období 2023 – 

2026 za místopředsedkyni Senátu a předsedkyni komory akademických pracovníků Ing. Irenu 

Szarowskou, Ph.D., MPA 

Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil na volební období 2023 – 

2026 za místopředsedu Senátu a předsedu studentské komory Bc. Matěje Fialu 

Usnesení 6: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere se souhlasem na vědomí 

návrh na jmenování prorektorů Slezské univerzity v Opavě 

Usnesení 7: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem na rozšíření 

Vědecké rady Matematického ústavu v Opavě o prof. RNDr. Romana Šimona Hilschera, DSc. 

Usnesení 8: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky  

pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2023/2024  

– 2. kolo přijímacího řízení 

 

 

 

 

                                                                                     Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

    předsedkyně AS SU 

 

 

 

 


